



سيرة ذاتية C.V

1. الاسم: إبراهيم محمد بن حمود الزندانى الجنسية: يمني.
2. تاريخ الميلاد: 30 / 11 / 1981م. مكان الميلاد: مدينة صنعاء، الجمهورية اليمنية.
3. المؤهل العلمي:

- شهادة معادلة من وزارة التعليم العالي والبحث العلمي للجمهورية اليمنية "لجنة المعادلات" لشهادة الدكتوراه بعد الماجستير التخصص: دراسات إسلامية وقانون 2022م.
- شهادة معادلة من وزارة التعليم العالي والبحث العلمي للجمهورية اليمنية "لجنة المعادلات" لشهادة الماجستير بعد البكالوريوس التخصص: دراسات إسلامية وقانون 2022م.
- دكتوراه من كلية الدراسات الإسلامية والقانون، كلية الدراسات العليا، جامعة فطاني، مملكة تايلند. في أطروحته الموسومة بعنوان " إجراءات الاستدلال والتحقيق الابتدائي في الجرائم الإلكترونية وأثرها على حجية أدلة الإثبات وأحكامها في القانون اليمني والكويتي والقطري: دراسة شرعية وقانونية مقارنة"، العام الجامعي للتخرج: 2020م.
- ماجستير من كلية الدراسات الإسلامية والقانون، كلية الدراسات العليا، جامعة فطاني، مملكة تايلند. في رسالته الموسومة بعنوان " الجرائم الإلكترونية من منظور الشريعة الإسلامية وأحكامها في القانون القطري والقانون اليمني: دراسة مقارنة، العام الجامعي للتخرج: 2018م.
- ليسانس شريعة وقانون، كلية الشريعة والقانون، جامعة صنعاء. العام الجامعي للتخرج: 2006م.

4. المهنة:

- نائب رئيس الدائرة الرقمية بمكتب النائب العام للجمهورية اليمنية 2022م.
- محاضر غير مقيم في كلية الدراسات الإسلامية والقانون بجامعة فطاني. ولاية فطاني. مملكة تايلند. 2022-2024م.
- محاضر في كلية الدراسات الإسلامية والقانون بجامعة فطاني. ولاية فطاني. مملكة تايلند. 2018-2022م.
- ديوان شؤون الموظفين بمكتب النائب العام (تفرغ علمي) منذ العام 2016م .
- سكرتير تحقيق في نيابة شمال أمانة العاصمة " صنعاء " 2014 - 2015م.

يتبع السيرة الذاتية C.V

- عضو في فريق شعبة السجون بمكتب النائب العام في اللجنة العليا للنظر في أحوال السجون والسجناء بمكتب رئاسة الجمهورية 2009 - 2014م.
- سكرتير تحقيق بشعبة السجون بمكتب النائب العام. الجمهورية اليمنية 2009 - 2014م.
- كاتب قضائي في سكرتارية مكتب النائب العام. الجمهورية اليمنية 2008 - 2009م.

5. المشاركات:

- العمل في سفارة دولة قطر بنيروبي "جمهورية كينيا" خلال الفترة من 2022/01/26م - 2022/02/17م، مدرب للأمن السيبراني والجرائم الإلكترونية وباحث في شؤون المنظمات الدولية.
- شهادة مشاركة " مدربا خارجيا " في الدورة التدريبية التي أقامها مركز اللغة العربية بكلية الدراسات الإسلامية، جامعة الأمير سونكلا، ولاية فطاني، مملكة تايلند: يناير 2019م.
- شهادة شكر وتقدير لمشاركته في ورشة عمل إعداد منهج تقوية اللغة العربية لمستوياته الثلاثة التي أقامها مركز اللغة العربية بكلية الدراسات الإسلامية، جامعة الأمير سونكلا، ولاية فطاني، مملكة تايلند: أبريل 2019م.
- شهادة شكر وتقدير لمشاركته في التحكيم بمهرجان اللغة العربية التي أقامها مركز اللغة العربية بكلية العلوم الإسلامية، جامعة الأمير سونكلا، ولاية فطاني، مملكة تايلند: ديسمبر 2019م.

6. الكتب والمنشورات:

- كتاب بعنوان " الجرائم السيبرانية ودور السياسة الجنائية في مواجهتها والحد منها وأثرها على الأمن الدولي " بمشاركة مع الأستاذ المشارك بقسم الشؤون الدولية بجامعة قطر د. بكيل أحمد الزندانى 2021م.
- كتاب بعنوان " الجرائم الإلكترونية شرعا وقانونا " 2022م.
- كتاب بعنوان " إجراءات الاستدلال والتحقيق الابتدائي في الجرائم الإلكترونية وأثرها على حجية أدلة الإثبات وأحكامها في القانون اليمني والكويتي والقطري: دراسة شرعية وقانونية مقارنة " 2022م.
- مقالة على قناة الجزيرة نت بعنوان " ازدواج السياسات الجنائية للدول في مكافحة الجرائم السيبرانية " 2021م.
- مقالة على قناة الجزيرة نت بعنوان " حوكمة العالم السيبراني صراع المخبر والناشط " 2021م.
- مقالة على قناة الجزيرة نت بعنوان " فكرة الحق في النسيان الرقمي بين الحماية القانونية والمسؤولية الجنائية " 2022م.
- مقالات على مجلة عالم الثقافة بسلطنة عمان منها بعنوان " زراعة الشرائح الإلكترونية بين سندان الربيع السيبراني ومطرقة الثورات المضادة " 2021م.

C.V

1 .Name: Ebrahim Mohammed bin Hamood Al-Zandani

Nationality: Yemeni.

2 .Date of birth: November 30, 1981 AD. Place of Birth: Sana'a City, Republic of Yemen.

3 .Academic qualification:

- An equivalency certificate from the Ministry of Higher Education and Scientific Research of the Republic of Yemen, "Equivalence Committee" for a doctorate degree after a master's degree, Specialization: Islamic Studies and Law 2022.

- An equivalency certificate from the Ministry of Higher Education and Scientific Research of the Republic of Yemen, "Equivalence Committee" for a master's degree after a bachelor's degree, specialization: Islamic Studies and Law 2022.

- Ph.D: Thesis Tntitled "Inference Procedures and Primary Investigation of Cybercrime, and its Impact on the Authenticity of Evidence and its Provisions in the Yemeni Law and the Judicial and Criminal Law 2020.

- Master Thesis Tntitled "Cybercrime in Islamic Law and Its Provisions in Qatari Law and Yemeni Law: A Comparative Studies 2018.

- Bachelor of Sharia and Law, College of Sharia and Law, University of Sana'a. University year of graduation: 2006.

4 .Profession:

Vice President of the Digital Department in the Office of the Attorney General of the Republic of Yemen 2022.

- Lecturer at the Faculty of Islamic Studies and Law at Fatoni University. Kingdom of Thailand. 2018 - 2022.

- Personnel Affairs Bureau in the Attorney General's Office (scientific sabbatical) since 2016.

- Investigative Secretary in the Northern Prosecution of the Capital Municipality "Sana'a" 2014-2015.

- Member of the Prisons Division team at the Attorney General's Office in the Supreme Committee to look into the conditions of prisons and prisoners

In the Office of the President of the Republic 2009-2014.

-An investigation secretary in the Prisons Division at the Attorney General's Office. Republic of Yemen 2009 – 2014.

- Judicial clerk at the secretariat of the Attorney General's office. Republic of Yemen 2008 - 2009 AD.

5 .Activities:

- Worked in the Embassy of the State of Qatar in Nairobi “Republic of Kenya” during the period from 26/01/2022 – 17/02/2022, as a cybersecurity and cybercrime trainer and a researcher in the affairs of organizations.

- Certificate of participation as an “external trainer” in the training course held by the Arabic Language Center at the College of Islamic Studies, Prince Of Songkla University, Thailand.

- certificate of thanks and appreciation for his participation in a workshop for the preparation of the Arabic language to strengthen the Arabic language for its three levels that were established by the Arabic language in the college of Islamic studies, Prince of Songkla University, Thailand. 2019.

- certificate of thanks and appreciation for his participation in arbitration at the Arabic Language Festival, which was held by the Arabic Language Center at the College of Islamic Sciences, Prince of Songkla University, Thailand. 2019.

6 .Books and Publications:

- A book entitled “Cyber Crimes and the Role of Criminal Policy in Confronting and Reducing them and Their Impact on International Security” in partnership with the Associate Professor in the Department of International Affairs, Qatar. Bakel Ahmed Al-Zandani 2021.
- A book entitled "Electronic Crimes according to Sharia and Law" 2022.
- A book entitled “Inference Procedures and Primary Investigation in Electronic Crimes and Its Impact on the Authenticity of Evidence and its Provisions in the Yemeni, Kuwaiti and Qatari Laws: A Shariah Studies.2022.
- An article on Al Jazeera Net, entitled “Dual criminal policies of countries in combating cybercrime” 2021.
- Article on Al Jazeera Net, entitled “The Governance of the Cyber World, the Conflict of the Detective and Activist” 2021.
- Article on Al Jazeera Net entitled “The idea of the right to digital oblivion between legal protection and criminal responsibility” 2022.
- Articles in the World of Culture magazine in the Sultanate of Oman, including the title “Cultivating electronic chips between the anvil of the cyber spring and the hammer of counter-revolutions” 2021.
- Article in the Culture World magazine in the Sultanate of Oman, including the title “The First Cyber World War: Beginnings and Ends.” 2022.

Facebook: Dr.Ebrahim M Al-zandani

Tel @ WhatsApp: +967776588881.